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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE LA 

FACULTAT DE BIOCIÈNCIES CELEBRADA EL 21 DE NOVEMBRE DE 2012 

 

A Bellaterra, a les 15:11 hores del dia 21 de novembre de 2012, es reuneix la Junta 

Permanent de la Facultat de Biociències, en sessió ordinària i sota la presidència del 

Degà, actuant de fedatari el Secretari de la Facultat i amb l'assistència dels següents 

membres de la Junta: 

 
Alcañiz Baldellou, Josep M.  

Barbadilla Prados, Antonio 

Barragán Leiva, Anna 

Cabré Fabré, Oriol 

Gaju Ricart, Núria 

García del Pino, Fernando 

Gunsé Forcadell, Benet 

Hidalgo Pareja, Juan 

Itarte Fresquet, Emili 

Luquín Fernández, Marina 

Llugany Ollé, Mercè 

Martí Clúa, Joaquim 

Martín Flix, Marta 

Martínez Perez, Vicente 

Martínez Ramírez, Paz 

Moraira Reina, Trinidad 

Montpeyó i Garcia-Moreno, David 

Nogués Bara, Victòria 

Nogués Sanmiquel, Carme 

Ortiz de Zugasti, Nilo 

Pechoabierto Saorín, Carme 

Plana Coll, Maria 

Ponte Marull, Inmaculada 

Poschenrieder Wiens, Charlotte 

Presmanes Justo, Lluc 

Sors Villanueva, Iolanda 

Subirà i de Galdàcano, Maria Eulàlia 

Vázquez Sánchez, Daniel Antonio 

Vendrell Roca, Josep 

Villegas Hernández, Sandra 

 

 

Excusen assistència: 

Hervás Sánchez, José Pablo 

Llagostera Casas, Montserrat 

Mallorquí Graupera, Montserrat 

Sebastián Pérez, Rosa Maria 

 

 

S’inicia la Junta Permanent de la Facultat de Biociències, essent les 15:11 h, amb el 

següent ordre del dia: 

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la darrera Junta Permanent. 

2. Informe de l'equip deganal. 

3. Enquestes de professorat. 

4. Premis extraordinaris de Llicenciatura. 

5. Aprovació de la revisió de la normativa de les assignatures Pràctiques en Entitats i 

treball de fi de Grau. 

6. Afers acadèmics. 

7. Convocatòria d’eleccions a degà/degana. 

8. Torn obert de paraules. 
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1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera Junta Permanent. 

El secretari proposa l'inclusió del nom de l'assistent Nilo Ortiz de Zugasti, que no es 

va incloure per error. Sense cap manifestació en contra, s'aprova l'acta per assentiment. 

2.- Informació de l’equip deganal. 

Qüestions generals. 

- El degà agraeix la col·laboració de totes les persones que han fet possible la 

celebració de l'acte de lliurament de diplomes i premis extraordinaris de llicenciatura 

i explica les raons del canvi d'ubicació. 

- En relació a l'anulació d'activitats acadèmiques amb motiu de la celebració de la 

conferència de Sant Albert, lamenta la poca assistència als actes i planteja fer 

l'anulació d'activitats lectives de forma potestativa. 

- També fa esment a les complicacions sorgides al llarg del procés de selecció dels 

estudiants assistents de titulació amb motiu del traspàs d'aquest procés a Treball 

Campus i explica que s'ha demanat que s'agilitzi aquest procés de cara a properes 

convocatòries. 

Resum de reunions al Rectorat. 

Consell de Govern. 

- Sobre la festa Major, el degà explica que es va demanar la no anulació de les 

activitats lectives per la tarda, però que aquesta petició no es va tenir en compte. 

- En relació a l'Escola de Doctorat, explica que es deslligarà la Formació Continuada i 

el Doctorat i que en breu es rebrà el document de redefinició. 

Consell d'Economia. 

- El degà torna a explicar els números del dèficit ja explicats en la darrera Junta 

Permanent Ordinària. Comenta el pressupost i diu que serà equilibrat i explica que el 

2013 s’ha de començar a generar superàvit per fer front al pla ajustament plurianual. 

En referència al PDI, la reducció es preveu menor que la soferta aquest any, essent la 

quantitat total inferior als 3 M €; pel que respecta als romanents, l'acció serà diferent 

a la de l'any passat degut a que enguany només es recolliran aquells romanents sense 

possible justificació, i s'està preparant un aplicatiu a SIGMA amb la intenció de 

facilitar aquest procés. 

Consell de Govern del dia 19-11-2012.  

- El Rector va confirmar l'aportació al pressupost per part de la Generalitat de 

Catalunya, la qual serà de 147,5 M € més 55 M € generats per l'increment de les 

taxes de matrícula. El pressupost queda igual al de l'any passat, però el creixement 

vegetatiu de la Universitat (trams de docència i recerca, triennis, etc.) farà que la 

disponibilitat real sigui lleugerament menor, També aprofita per a anunciar que el 

cànon passarà de ser el 21 %  a ser del 17%, el que suposa un factor addicional de 

decrement. 

- En aquest Consell de Govern es va anunciar que s'està elaborant un nou model de 

dedicació docent que estarà enllestit abans de vacances de Nadal. 

- Finalment, es va comentar que la matriculació no s'ha vist pràcticament afectada per 

l'increment de taxes. 
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Comissió de Personal Acadèmic del dia 21-11-12 

- El degà informa de es produiran 160 jubilacions entre el 2010 i 2012 les quals, amb 

un ràtio de cobertura de places de 0,5 donen una renovació de 80 places, les quals 

serviran preferentment per a cobrir places de Professor Lector i Ramon i Cajal que 

tinguin acreditacions d'ANECA ó AQU. En aquestes places s'inclouen les Serra 

Hunter II, amb un total de 18. La resta (62) serviran per a cobrir d'altres tipus. 

Aquestes accions impliquen voluntat de consolidació quan les circumstàncies ho 

permetin. Cita que altres universitats han creat places de lectors però que aquest fet 

obeeix a circumstàncies diferents. 

- El degà també informa que en aquesta reunió es va donar més informació sobre el 

model de dedicació docent i recorda que la interpretació del decret és potestativa i 

que no parla de drets individuals sinó de punts de referència. A aquest respecte, 

sembla haver un consens de que l'amplitud del ventall sigui menys ample que en el 

decret i que comptin altres variables relacionades amb càrrecs i encàrrecs de gestió. 

Comissió de Grau i Postgrau del 9-11-2012. 

 - El degà explica que, per raons d'operativitat, les Comissions d'Afers acadèmics i de Doctorat 

passaran a realitzar-se de forma separada. 

- L'oferta de postgrau a la UAB és el doble que tots els estudis reglats en nombre de crèdits, en 

clara referència als postgraus propis, especialment en altres Facultats. S’informa que es va 

desprogramar un màster degut a irregularitats en la forma de gestionar-lo. 

- El Vicerector va proposar un nou circuit per a l'aprovació d'aquests màsters, en el sentit que 

es podrà designar més d'una comissió i que el procés i les decisions seran transparents. 

- El degà aprofita per a anunciar l'inici del curs de Bioseguretat, coordinat pel doctor Antoni 

Villaverde. 

Altres assumptes 

- El degà explica que s'ha rebut una invitació per part de la vicerectora d'estudiants per dur a 

terme una reunió conjunta amb l’equip de deganat, els coordinadors i els representants dels 

estudiants. 

- Recorda les votacions electròniques al Claustre d'Universitat i els terminis d'aquesta 

votació. 

- En relació  als dies no lectius sobrevinguts dóna dades referents a la Festa Major, la qual va 

suposar una despesa de 100.000 €, que van ser superiors als de la darrera Feta Major no 

autoritzada (més de 60.000 €), els quals es van emprar únicament en neteja i repercussions 

de la mateixa. De totes formes, la quantitat gastada enguany és menor que les de festes 

anteriors, xifrades en 300.000 €. En aquest sentit, recalca que des del Rectorat es va 

demanar minimitzar l'impacte sobre la comunitat universitària i transparentar la gestió 

d'events com aquests. 

- Es va informar que l'estalvi energètic derivat dels dies de tancament decretats per l'equip de 

govern ascendirà a 72.00 €, corresponents a 3 dies de tancament. Els degans i directors van 

queixar-se de les mesures de tancament;  es presumeix que no hi haurà cap comunicat per 

part del rectorat degut als pocs actes que s'han considerat inajornables. El degà va fer una 

declaració de principis, sobretot en referència a l'ingerència en els calendaris ja aprovats i 

altament ajustats i fa una explicació del correu electrònic de queixa que es va enviar a 

l'equip de Govern, tant per la seva part com per part dels coordinadors i manifesta el 

recolzament del deganat a l'actitud d'aquests darrers. 
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-  El degà fa unes consideracions prèvies a la celebració dels cent anys de la Societat Catalana 

de Biologia i explica que en els actes celebrats es van fer consideracions pejoratives envers 

la UAB, alhora que explica que cal estar atents a les reaccions del món exterior envers el 

model que actualment seguim. 

Tot seguit s'obre un breu torn de paraules en el que alguns membres de la Junta, en 

elació al darrer punt, pregunten sobre els rumors de d'unificació de diferents graus, al 

que respon el degà que actualment no hi ha cap proposta de fusió de Graus i que, en tot 

cas, les possibles propostes es refereixen a Graus que no afecten a l'àmbit de 

Biociències, tot i que els rumors es refereixen fonamentalment a la fusió d'alguns 

màsters, i que la possible desprogramació d'alguns d'ells tindrà en compte els màsters de 

qualitat o estratègics. La Dra. Charlotte Poschenrieder expressa que seria preferible una 

concentració de Graus en centres amb una alta especialització en lloc de la dispersió 

existent actualment. 

Finalment, a una pregunta d'un estudiant referent al fet que la UPF utilitzi les 

instal·lacions de la UAB per a fer-hi pràctiques, el degà li respon que això és degut a 

que existeix un Graus mixt de Medicina entre les dues universitats. 

3.- Enquestes de professorat. 

- El degà explica el nou procediment que es vol endegar a través del Campus Virtual. 

Actualment s'ha començat per a suprimir el cost dels becaris de forma que per a acabar el 

bienni actual les enquestes es faran de forma transitòria sense la seva col·laboració i que en 

breu es rebran instruccions sobre el procediment a seguir des de l'OPQ. També explica que 

el sorteig ja està fet i que s'està treballant per que el procés impliqui el mínim esforç 

possible per al professorat. 

En un breu debat posterior a aquesta informació i a instàncies de les preguntes d'algun dels 

delegats dels estudiants en demanda de més informació sobre el procediment i implicacions del 

nou sistema, tant el degà com el cap de Gestió Acadèmica expliquen que es produiran canvis en 

el format, el qual ja actualment ja s'ha simplificat força. 

4.- Premis extraordinaris de Llicenciatura. 

- El secretari informa de la concessió dels premis extraordinaris de llicenciatura, aprovats pels 

tribunals nomenats en la darrera Comissió de Graus i llegeix els noms dels estudiants 

premiats.  

5.-  Aprovació de la revisió de la normativa de les assignatures Pràctiques en Entitats i 

treball de fi de Grau. 

- El degà explica que aquests dos punts, donada la seva interrelació, queden fusionats en un 

de sol i passa la paraula al secretari, el qual informa sobre les modificacions que s'han fet en 

el sentit d'adaptar la normativa de la Facultat a la normativa de la UAB per a evitar que la 

primera sigui més restrictiva que la segona, ja que es tracta d'una normativa d'ordre 

superior. 

S'enceta un debat sobre la participació dels estudiants en la pesa de decisió dels llocs on es 

podran fer les pràctiques en entitats al·legant que sovint es té un desconeixement de la ubicació 

de les empreses externes, al que se li respon que en aquestes pràctiques es treballa en àmbits, 

essent la proposta genèrica i que un cop concedides les pràctiques es dóna tota la informació 

pertinent, essent potestatiu de l'alumne l'elecció d'un centre o un altre alhora que el sistema està 

obert a noves propostes de conveni, tant per part dels alumnes com de les entitats corresponents, 

assegurant que es disposa de més d'una elecció. També s'enceta una petita discussió en el sentit 

que alguns alumnes creuen veure afectats els seus drets amb el canvi de la normativa, a la qual 

cosa el degà respon que el nombre de persones afectades és mínim i que en aquells casos en que 

pugui existir aquesta possibilitat s'ha fet una anàlisi exhaustiva per a poder solucionar el 
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problema, alhora que recorda que les modificacions han estat necessàries per a adaptar la 

normativa a una de rang superior. 

Sense cap més intervenció, totes les modificacions són aprovades per assentiment. 

6.- Afers acadèmics 

- En relació a la  modificació de la taula d’adaptacions entre la llicenciatura de Biotecnologia 

a extingir i el nou Grau en Biotecnologia, elaborada per la coordinadora del Grau, Dr. Mª 

Victòria Nogués, el secretari passa a llegir el document justificatiu. 

 Sense cap intervenció, les modificacions s'aproven per assentiment. 

7.- Eleccions a degà/degana. 

- El degà informa que el dia següent a aquesta Junta Permanent s'inicia el període electoral i 

recorda el calendari, alhora que fa una invitació a la participació i anuncia l'intenció de 

l'actual equip electoral de concórrer a les eleccions. 

8.- Torn obert de paraules. 

L'estudiant Luc Presmanes sol·licita que el procés d'automatrícula es pugui efectuar també 

amb el sistema operatiu Linux, alhora que demana una redefinició dels supòsits familiars per a 

encabir-hi situacions fins ara no contemplades. Se li respon que es passarà la petició als serveis 

informàtics per que la tinguin en compte i el degà insta a que es traslladin al Vicerectorat 

corresponent i manifesta el recolzament de la Facultat. 

En relació a la Festa Major, el mateix estudiant manifesta l'acord dels estudiants amb la 

reglamentació de les parades de begudes alhora que demana un millor control de l'incompliment 

de la normativa per part de determinats col·lectius, al que el degà agraeix aquesta adhesió ala 

filosofia de la UAB i explica que està d'acord amb la seva postura. 

L'estudiant Nilo Ortiz es queixa de la seva no inclusió en les llistes d'assistents a la darrera 

Junta permanent i el secretari li respon que ja s'ha tractat aquest tema al principi i que s'ha 

aprovat la modificació de l'acta per a incloure'l. També critica el que considera falta de 

representativitat dels estudiants en determinades comissions atribuint-ho al corporativisme per 

part de l'estament docent, al que se li respon que els estudiants tenen una ampla representació 

que en un futur pròxim s'articularà en el Consell d'Estudiants de la Facultat i de la UAB i que 

les comissions on no tenen participació majoritàriament són de caràcter tècnic i que, en tot cas, 

sempre s'ha demanat la seva opinió, a través dels seus representants electes, en aquelles 

decisions que els puguin afectar. Finalment, l'estudiant fa arribar els seu agraïment tant a aquest 

equip deganal com a l'anterior per la tasca feta. 

Finalment, a instàncies d'una pregunta de la Dra. Poschenrieder en la que manifesta la seva 

preocupació pels fons dels màsters que tot just acaben de ser ingressats, el degà explica que no 

cal patir per aquests fons ni pels de docència doncs únicament caldrà fer una justificació de la 

seva utilització prevista per a que siguin mantinguts. 

Sense cap més intervenció, s'acaba la sessió essent les 17:05 hores. 

 

Vist-i-plau. 

 

 

 

 

Degà       Secretari 


